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§ 73 

Information - Krisledningsnämnden, KS 2022/2 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om krisledningsnämnden. 
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§ 74 

Revidering av vindbruksplan, KS 2022/102 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 
1. Uppdra åt kommunstyrelsen att inleda arbetet med att uppdatera 

befintlig vindbruksplan och integrera den i översiktsplanen. 

2. Föreslå kommunfullmäktige besluta att kommunen inte ska tillstyrka 
några tillståndsansökningar för vindkraftsanläggningar enligt 
miljöbalken under tiden fram till att en ny vindbruksutredning utarbetas 
och integrerats i kommunens översiktsplan. 

3. Förslag till ny vindbruksplan ska presenteras för kommunstyrelsen 
senast nio månader efter riksdagens beslut om nytt regelverk. 

Beskrivning av ärendet 
Regeringen tillsatte den 14 oktober 2020 en särskild utredare med uppdrag 
att undersöka förutsättningarna för att upphäva bestämmelsen i 16 kap. 4 § 
miljöbalken om kommunal tillstyrkan av vindkraftsanläggningar (det s.k. 
”Vetot”) och att undersöka alternativa förslag för det fall då bestämmelsen 
inte kan tas bort. De i utredningen föreslagna lagändringarna kommer att 
leda till att kommunens översiktsplan får en avgörande roll som underlag till 
kommunens avstyrkan/tillstyrkan till vindkraftsanläggningar. 

Falkenbergs kommun anser att utredningens förslag inskränker 
kommunernas möjlighet att påverka användningen av mark och vatten inom 
kommunen på ett icke önskvärt sätt, genom beslut i kommunstyrelsen 2021-
11-16. 

Motivering av beslut 
Regeringens utredning föreslår att kommunen som huvudregel ska avge 
positivt lokaliseringsbesked (tillstyrkan) för vindkraftsanläggningar som är 
förenliga med en aktuell översiktsplan. Detta gör det mycket angeläget att 
ha en översiktsplan som lever upp till de nya krav som ställs på den. 
Falkenbergs kommuns vindbruksutredning antogs 2011-12-06 och har sedan 
dess inte utvärderats eller uppdaterats. Falkenbergs kommuns 
vindbruksutredning, som är ett underlag till och integrerad i nu gällande 
översiktsplan, bör därför revideras för att sedan integreras i översiktsplanen. 
Detta för att göra översiktsplanen rustad för att vara ett gott och modernt 
underlag för framtida bedömningar.  

För att undvika att markägare, exploatörer och övriga intressenter lägger tid 
och pengar på att utreda vindkraftsetableringar inom nuvarande 
vindbruksplan vilka kan komma att visa sig olämpliga ska inga fler 
tillståndsansökningar tillstyrkas under tiden fram till att kommunens nu 
gällande vindbruksutredning uppdaterats eller en ny vindbruksutredning 
utarbetats och integrerats i kommunens översiktsplan. Detta för att garantera 
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kommunens invånare beslut baserade på moderna underlag samt att tydligt 
visa vindkraftsentreprenörerna vilka förutsättningar för 
vindkraftsetableringar som gäller inom Falkenbergs kommun. 
Ekonomi 
I ovan nämnda statliga utredning föreslås ett statligt stöd till kommuner för 
arbetet med att uppdatera sina översiktsplaner med avseende på vindbruk. 
Falkenbergs kommun kommer att söka sådant stöd om det förslaget blir 
verklighet. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag, 2022-02-18 
Vindbruksutredning, 2011-12-06  
 
Yrkande 
Ninni Gustavsson (M) yrkar, med instämmande av Anneli Andelén (C), Per 
Svensson (S) och Rebecka Kristensson (S), att förslag till ny vindbruksplan 
ska presenteras för kommunstyrelsen senast nio månader efter det att 
riksdagen fattat beslut om nytt regelverk. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Ninni Gustavsson (M) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet 
med Ninni Gustavssons (M) yrkande. 
 
Anteckning 
Markus Jöngren (MP antecknar till protokollet sitt stöd för Ninni 
Gustavssons (M) yrkande. 

7



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-03-29 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (3)

§ 75 

Uppdragsredovisning och antagande av ny 
resursfördelningsmodell, KS 2021/160 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna redovisningen av uppdraget.  
 

2. Införa den nya resursfördelningsmodellen med hänsyn till reviderade à-
priser för berörda nämnder och nya volymenheter på socialnämnden. 

 
3. I den nya resursfördelningsmodellen även införa demografiuppräkning. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Anta riktlinjen för Falkenbergs kommuns resursfördelningsmodell. 

Beskrivning av ärendet 
I budget 2021 fick kommunstyrelsen i uppdrag att göra en genomlysning av 
kommunens resursfördelningsmodell. Vid delredovisningen i 
kommunstyrelsen (KS § 302, 2020-11-10) beslutades om ytterligare 
uppdrag innefattande att ta fram ett förslag till lokalkostnadsersättning där 
kompensation sker utanför à-prismodellen samt förslag till 
demografiuppräkning för verksamheter i samtliga nämnder som idag inte 
ingår i resursfördelningsmodellen. I samband med slutredovisningen av 
uppdraget beslutade kommunfullmäktige att det fanns behov av en 
fördjupad utredning av resursfördelningsmodellen och att detta skulle göras 
inför budget 2023 (KF § 64, 2021-03-30).  

Den resursfördelningsmodell som föreslås införas till budget 2023 är en 
reviderad och förbättrad version av den tidigare modellen. Grunden är 
densamma i båda modellerna men förändringar har gjorts i den nya 
modellen för att kunna uppnå den vision som arbetats fram. De största 
förändringarna är att volymindelningen förenklas på socialnämnden, att 
samtliga à-priser revideras årligen, att en demografiuppräkning införs och 
att modellen dokumenteras i större utsträckning. Samtidigt föreslås att 
analyser och jämförelser med liknande kommuner vid behov ska kunna 
användas som underlag för diskussioner i budgetprocessen. 

Resursfördelningsmodellen beskrivs i dokumentet ”Riktlinje Falkenbergs 
kommuns resursfördelningsmodell” vilken antas av kommunstyrelsen.  

Riktlinjen och uppdragsredovisningen har under perioden 2022-01-11 – 
2022-02-28 varit ute på remiss hos barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden. Nämndernas svar sammanfattas nedan.  
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Socialnämndens och barn- och utbildningsnämndens yttrande 

Socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden har inkommit med svar 
på remissen. Barn- och utbildningsnämnden anger i sitt yttrande att de 
ställer sig positiva till införandet av den nya resursfördelningsmodellen och 
konstaterar att de under framtagandet av modellen haft möjligheten att 
påverka utformningen av den. Förvaltningen vill dock analysera effekterna 
på nämndens budget för 2023 och ha möjligheten till att diskutera detta 
inför budget 2024. Nämnden ser också en utmaning ifall förändrade 
förutsättningar gör att förvaltningens interna resursfördelning inte stämmer 
överens med de tilldelade à-priserna.  

I socialnämndens yttrande framgår att nämnden välkomnar genomlysningen 
av resursfördelningen och ställer sig positiv till en förenklad och mer 
transparent modell. Nämnden är positiv till att resursfördelningen baseras på 
schabloner, men noterar att detta kan innebära en utmaning vid större 
verksamhetsförändringar, exempelvis när ett stort antal boendeplatser 
tillkommer samtidigt eller när kostnaden per extern placering ökar kraftigt. 
Då är det viktigt att nämnden har möjlighet att lyfta det till 
budgetberedningen. 

Ekonomiavdelningens kommentar till barn- och utbildningsnämndens 
yttrande 

Ekonomiavdelningen har tagit del av barn- och utbildningsnämndens och 
socialnämndens yttrande och underlagen till dessa. Båda nämnderna är 
positiva till den nya resursfördelningsmodellen och ställer sig bakom denna. 
Barn- och utbildningsnämnden menar dock att det måste finnas möjligheter 
att analysera effekterna efter införandet, samt att det kan uppkomma 
situationer när de faktiska kostnaderna överstiger tilldelad budget. 
Socialnämnden lyfter att modellen kan ge svårigheter vid större 
verksamhetsförändringar. Att de faktiska kostnaderna kan överstiga tilldelad 
budget och/eller att större verksamhetsförändringar kan påverka den 
genomsnittliga kostnaden per barn/elev/brukare är dock inte nya utmaningar 
till följd av den nya resursfördelningsmodellen utan är en utmaning även i 
föregående modell.  

Ekonomiavdelningen har efter att ha tagit del av nämndernas remissvar 
kompletterat riktlinjen för resursfördelningsmodellen med följande 
meningar:  

Vid större verksamhetsförändringar eller förändrade förutsättningar som 
påverkar den genomsnittliga kostnaden per barn/elev/brukare ska detta 
analyseras särskilt och vid behov lyftas till budgetberedningen. 

Resursfördelningsmodellen kommer att utvärderas kontinuerligt i samråd 
med berörda förvaltningar. 
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Motivering av beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tog ett beslut om inriktning för den nya 
modellen (§ 253, 2021-10-19). Inriktningsbeslutet innebar att modellen som 
utreddes vidare ska justera för ökade eller minskade volymer utifrån hur 
antal kommuninvånare som nyttjar kommunens tjänster utvecklas. Beslut 
togs även om att à-priserna ska beräknas utifrån nämndernas internbudgetar, 
vilka har sin utgångspunkt i kommunfullmäktiges budgetbeslut. Redovisat 
förslag utgår från inriktningsbeslutet. 

Ekonomiavdelningen har beaktat barn- och utbildningsnämndens och 
socialnämndens yttrande och kompletterat riktlinjen för 
resursfördelningsmodellen.   
Ekonomi 
Förslaget om en ny modell påverkar inte det ekonomiska utfallet för 
kommunen. Dock påverkar införandet vilken budget som tilldelas 
nämnderna, vilket i sin tur kan påverka kommunens kostnader. Flera olika 
simuleringar har genomförts för att utreda hur nämndernas tilldelningar 
påverkas av att införa den nya resursfördelningsmodellen. Dessa redogörs 
för i uppdragsredovisningen.  

Det som främst påverkar tilldelningarna till nämnderna är införandet av en 
demografiuppräkning. Totalt ökar införandet av en demografiuppräkning 
nämndernas budgetramar med mellan 3,4–5,0 mnkr per år under perioden 
2022–2025 enligt den simulering som genomförts. Demografiuppräkningen 
ersätter utökning av budget till nämnderna kopplade till en växande 
befolkning, vilket tidigare har hanterats som äskande i budgetberedningen. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2022-03-09  
Uppdragsredovisning – Förslag till ny resursfördelningsmodell med bilagor  
Riktlinje Falkenbergs kommuns resursfördelningsmodell KS 2022-04-12  
Utsändande av remiss, kommunstyrelsen 2022-01-11, § 8  
Remissvar, barn- och utbildningsnämnden 2022-02-17, § 25  
Remissvar, socialnämnden 2022-02-22, § 34 
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§ 76 

Förfrågan om förstudie av Hertingskolans kök och 
matsal, KS 2020/257 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 
1. Godkänna begäran om genomförande av förstudie av Hertingskolans 

kök och matsal. 

2. Förstudien ska utökas för att även innefatta barn- och 
utbildningsnämndens och servicenämndens behov av lokaler på 
Hertingskolan. 

Beskrivning av ärendet 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden har inkommit med begäran om 
godkännande av genomförande av förstudie för Hertingsskolans kök och 
matsal.  
 
2020-06-23 avslog kommunstyrelsens arbetsutskott begäran om förstudie 
och uppdrog åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att undersöka andra 
alternativ. 
 
På Hertingsskolan finns idag en inhyrd paviljong som huserar kök, matsal 
samt hemkunskapssal. Paviljongen etablerades 2009 och har ett 
tidsbegränsat bygglov som löper ut 2024-10-24. Därefter kan inte ett 
tidsbegränsat bygglov förlängas mer.  
 
För att kunna avveckla paviljongen krävs antingen att paviljongen blir en 
permanent byggnad med permanent bygglov alternativt nybyggnation av 
berörda utrymmen. Förstudien ska belysa de alternativa lösningarna med 
för- och nackdelar med hänsyn till paviljongens skick och livslängd, 
befintliga lokalers inomhusmiljö samt långsiktig ekonomi. 
 
Motivering av beslut 
Enligt gällande investeringsprinciper ska begäran om förstudie av 
investeringsprojekt godkännas av kommunstyrelsens arbetsutskott. Vid 
godkännande av förstudien kommer kultur - fritids och tekniknämnden ta 
upp investeringsförslaget i sitt budgetförslag.  
Ekonomi 
Oavsett om den befintliga paviljongen åtgärdas för att bli en permanent 
byggnad eller om nybyggnation sker, innebär det en investering. Om 
nybyggnation sker, är det rimligt att uppskatta att kostnader för energi samt 
drift och skötsel minskar något.  
 
Utgiften för förstudien belastar investeringsprojekten. I det fall förstudien 
inte resulterar i ett investeringsprojekt belastar de kultur-, fritids- och 
tekniknämndens driftsbudget. 
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Underlag för beslut 
Beslutsförslag, 2022-03-09 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2020-06-23, § 176 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden, 2022-02-24, § 25 
 
Yrkande 
Per Svensson (S) yrkar att förstudien ska utökas för att även innefatta barn- 
och utbildningsnämndens och servicenämndens behov av lokaler på 
Hertingskolan. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med Per  
Svenssons (S) yrkande. 
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§ 77 

Beslut om samråd för detaljplan för Elddonet 2 m fl, 
KS 2016/189 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 
1. Godkänna koncept till samrådshandlingar för detaljplan för Elddonet 2 

m fl för färdigställande och samråd. 

Beskrivning av ärendet 
En ansökan om planbesked inkom 2016-04-15 från dåvarande fastighetsägaren 
Padago Fastighets AB om att genomföra en ändring av gällande detaljplan så 
att byggrätt för ett åtta våningars hyreshus på fastigheten medges.  

Kommunstyrelsen gav 2016-10-11 § 289 dåvarande samhällsbyggnads-
avdelningen i uppdrag att påbörja planarbetet inom Elddonet 2, finna lämplig 
markanvändning och att arbetet skulle ske med utgångspunkt i att ingå som en 
del i ett större planarbete för Hjortsbergs centrum. 

Detaljplanen föreslås handläggas med standardförfarande (PBL 5 kap 7§). 

Motivering av beslut 
Sedan kommunstyrelsen gav uppdraget 2016 har det övergripande arbetet 
för Hjortsbergs centrum avstannat, den angivna markanvändningen skola, i 
delöversiktsplan för Falkenbergs centralortsområde (DÖP 2007) är inte 
längre aktuell och behovet av bostäder vid ett servicenära kollektivtrafikläge 
är prioriterat varför planläggning av fastigheten Elddonet 2 har påbörjats 
oberoende övrig helhetsplanering kring Hjortsbergs centrum. 

Huvudsyftet med detaljplanen är att möjligggöra bostäder inom fastigheten 
Elddonet 2. Förslaget innehåller totalt cirka 50 bostäder i ett 9 vånings 
punkthus med takterrass som gemensam utevistelseyta. Planförslaget 
möjliggör att delar av fastigheten Elddonet 2 överförs till kommunens 
fastighet Hjortsberg 4:1 som allmän plats gata. Därmed skapas utrymme för 
gång- och cykelbana utefter huvuddelen av Ängsstigens norra sida och längs 
Hjortvägens östra sida. 

Runt Hjortsbergs centrum pågår en omvandling och förtätning i enlighet 
med intentionerna i gällande ÖP samt FÖP Falkenbergs stad. 
Exploateringen för bostäder inom fastigheten bidrar till att skapa ett 
framtida boende nära goda kollektivtrafikmöjligheter och övrig service som 
underlättar ett minskat bilberoende.  

Tillkommande byggnad syftar till att samspela till volym, höjd, färgsättning 
och placering mot Hjortvägen, med närliggande bostadsbyggnad inom 
Hjorten 3, Fabo:s bostadsfastighet. 

Med utgångspunkt ifrån platsens närhet till havet och dess färgskala har 
vissa ställningstaganden kring gestaltningen gjorts. Fastighetens storlek och 
form har inneburit andra lösningar för att tillgodose lämpliga gemensamma 
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utevistelseytor samt ge plats för skyfall- och översvämningsytor samt övrig 
dagvattenhantering och rening. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om samråd i enlighet med 
kommunstyrelsens delegationsordning punkt 7.02 
Ekonomi 
Plankostnadsavtal har tecknats 2021-06-09 med Elddonet 2 AB som utgör 
nuvarande fastighetsägare/exploatör där kostnader för planarbetet åläggs 
exploatören. 

Efter ett antagande av detaljplanen kommer framtida driftskostnader av 
allmän plats, gång- och cykelbanor vila på kommunen.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2022-03-18 
Orienteringskarta Elddonet 2 
Plankarta med illustration KONCEPT 2022-03-18 
Planbeskrivning KONCEPT 2022-03-18 
Skisser Elddonet 2, 2022-03-11 
Illustrationer Elddonet 2, 2022-03-11 
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§ 78 

Utökat planområde för del av Slöinge 1:120 m fl, 
KS 2018/510 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Utöka planområdet för detaljplan för del av Slöinge 1:120 m.fl. med 

fastigheten Slöinge 1:125 och ytterligare en del av Slöinge 1:120. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2018-12-07 dåvarande 
samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att inleda ett planarbete på en del 
av den kommunalägda fastigheten Slöinge 1:120. Planarbetet syftar till att 
bygga en-/tvåvåningshus alternativt flerbostadshus. 

Under uppstarten av planarbetet har det i diskussioner med mark- och 
exploateringsavdelningen som är initiativtagare till förslaget, framkommit 
önskemål om att inkludera ytterligare omkringliggande fastigheter för att 
främja för framtida markutveckling. De fastigheter som föreslås ingå i det 
utökade planområdet är: tre delar av Slöinge 1:120 och Slöinge 1:125. 
Fastigheten Slöinge 1:125 huserar den nedlagda Skansgårdens förskola och 
berörda delar av fastigheten Slöinge 1:120 är kommunalägda. 
Markanvändningen för fastigheterna i den nya detaljplanen föreslås 
möjliggöra för bostäder samt centrumändamål vid planläggning i de centrala 
delarna. De tre fastigheterna regleras idag av detaljplanerna Å 49 (1969), Å 
56 (1970) och Å 66 (1980). 

Slöinge 1:110 som ligger centralt i Slöinge har precis sålts av Fabo. De nya 
ägarna har vid kontakt visat intresse av att också ingå i planarbetet.  

Motivering av beslut 
Slöinge som ort har pekats ut som en serviceort med god kommunikation 
genom relativt korta avstånd till Falkenbergs stad och närhet till 
järnvägsstationen, E6 och näraliggande städer. Slöinge har bland annat 
därför stora möjligheter att attrahera inflyttare, vilket har konstaterats i 
Bostadsförsörjningsplanen (antagen av kommunfullmäktige 2017-02-28) 
som med insamlad statistik redovisar att de senaste åren har befolkningen 
ökat.  

Vid internremissen som hölls 2022-02-16 till 2022-03-02 inkom inga 
motsättningar att utöka planområdet enligt ansökan. Kommentarerna som 
gavs under startmötet angående utökat planområde var positiva och det 
övergripande medskicket var att ett helhetsgrepp skulle behöva tas under 
planarbetet, så att bästa möjliga utveckling för Slöinge kan tillgodoses. 

De två fastigheterna, del av Slöinge 1:120 som finns belägen längs med 
Göteborgsvägen samt Slöinge 1:125, är kommunägda och har idag 
hämmande planbestämmelser.  
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Utdragsbestyrkande 

2 (2)

Fastigheten Slöinge 1:125 som idag huserar den nedlagda förskolan 
Skansgården, är idag planlagd för allmänt ändamål. Förvaltningens 
bedömning är att det inte finns behov av denna användning på tomten utan 
föreslår att fastigheten istället planläggs för bostadsändamål. 

Del av Slöinge 1:120, utmarkerad som nr 3 i den medskickade kartan, finns 
belägen längs med Göteborgsvägen är idag planlagd som 
motorserviceändamål. Förvaltningens bedömning är att det inte finns behov 
av denna användning på tomten utan föreslår att fastigheten istället 
planläggs för en mer ändamålsenlig användning. Förslagsvis 
centrumändamål, bostäder och eller kontor. 

Diskussioner kommer att ske med de nya ägarna av den tidigare Fabo-ägda 
fastigheten Slöinge 1:110. De nya ägarna är möjligtvis intresserade att delta 
i det nya planarbetet. Förvaltningen föreslår att även Slöinge 1:110 ges 
möjlighet att ingå i planarbetet om ägaren så önskar för att kunna bidra till 
att stärka Slöinges centrum. Lämplig användning är bostäder och 
centrumändamål, lämplig höjdsättning och gestaltning får prövas under 
planarbetet. 

Baserat på ovanstående information så föreslås planområdet utökas för att 
möjliggöra för ändrade planbestämmelser, som kommer att vara mer 
gynnsamma för framtida användning av fastigheterna. 
Ekonomi 
Planarbetet avses finansieras av kommunen. Om ägaren till Slöinge 1:110 
önskar ingå i planarbetet kommer att planavtal som reglerar 
kostnadsfördelningen mellan kommunen och fastighetsägaren tecknas. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag, 2022-03-16 
Orienteringskarta 
Förslag till utökat planområde 
Planuppdrag, KS 2018-11-20, § 349 
Gällande detaljplan, Å66, Å56, Å49 
 
Yrkande 
Per Svensson (S), Anneli Andelén (C) och Ninni Gustavsson (M) yrkar 
bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
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§ 79 

Information - Kommundialog med Länsstyrelsen, 
KS 2022/2 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Dialog med Länsstyrelsen i Hallands län genomförs. Dialogen handlar bland 
annat om energi och klimat, miljöanpassning av vattenkraft, samverkan med 
statliga myndigheter, Agenda 2030, Falkenbergs hamn som riksintresse, 
diverse planfrågor, byggande på jordbruksmark samt samhällsskydd och 
beredskap. 
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